



TERBITAN
136

2024
19 DIS

SIDANG REDAKSI

Penasihat:
Ooi Kee Beng

Penyunting:
Izzuddin Ramli

Penolong Penyunting:
Rahida Aini

Pereka Grafik:
Nur Fitriah

© Hak cipta adalah milik pengarang.

Segala fakta dan pendapat adalah di bawah tanggungjawab pengarang. Pandangan dan tafsiran pengarang tidak semestinya mencerminkan pandangan rasmi penerbit.

Penerbitan semula karya ini adalah dengan izin pengarang.

PENANG
INSTITUTE
making ideas work

10 Brown Road
10350 George Town
Penang, Malaysia

(604) 228 3306
www.penanginstitute.org
suaranadi@penanginstitute.org

SUARANADI

PENANG INSTITUTE

Keindahan Taman Tepi Laut Gurney Bay: Permata Baharu Pulau Pinang

Rahida Aini Mohd Ismail

SEORANG rakan dari selatan tanah air datang berkunjung, dan hasrat saya membawanya menikmati keindahan taman tepi laut Gurney Bay ternyata menjadi keputusan yang tepat. Ketika kami tiba, suasana pagi menyambut kami dengan penuh pesona. Sinar matahari lembut menembusi celah kanopi pohon-pohon besar, menghasilkan bayang-bayang bercorak indah di atas laluan pejalan kaki. Udara segar dipenuhi aroma rumput yang baru dipotong dan tanah lembap, siulan burung-burung berkicauan mencipta suasana damai yang meresap ke jiwa.

Seawal pagi, taman ini sudah dipenuhi dengan pelbagai aktiviti. Pelari-pelari tekun menamatkan pusingan larian mereka, pemilik anjing meluangkan masa berkualiti bersama haiwan kesayangan, dan ibu bapa bersama kereta sorong bayi menjadikan ruang ini penuh dengan harmoni. Taman ini bukan sahaja sebuah ruang riadah, tetapi juga tempat komuniti bersatu dalam suasana penuh keakraban. Teluk Gurney, yang dahulunya dikenali sebagai Dermaga Gurney, kini bertukar menjadi destinasi rekreasi moden. Terletak di kawasan tambakan luar Gurney Drive, George Town, Pulau Pinang, taman ini

telah dibuka kepada umum sejak Februari 2024. Dengan keluasan 24.28 hektar, ia dirancang dalam dua fasa pembangunan—fasa pertama merangkumi taman awam, manakala fasa kedua akan menampilkan kawasan makanan dan minuman (F&B) dan lain-lain.

Suasana penuh kerian menyambut kami sewaktu menyusuri laluan taman, Kanak-kanak dan remaja bermain dengan penuh semangat di taman luncur, manakala taman permainan menjadi pusat tawa ceria kanak-kanak kecil. Di sepanjang persiaran pinggir laut, kios-kios penjaja yang masih belum beroperasi sepenuhnya memberikan gambaran potensi kawasan ini sebagai destinasi kuliner.

Taman Sebagai Lambang Kehijauan dan Rekreasi

Projek Taman Tepi Laut Gurney Bay dibina dengan visi yang jelas—mengintegrasikan keindahan alam semula jadi dengan kemodenan. Ia melibatkan empat zon rekreasi utama: hutan pantai yang menenangkan, taman air yang ideal

untuk keluarga, kawasan gaya hidup yang memikat, serta landskap hijau yang mempesonakan. Apabila siap sepenuhnya, taman ini dijangka menjadi lokasi pilihan untuk pelbagai acara komuniti seperti festival, konsert, dan pasar malam, sekaligus memperkukuh identiti George Town sebagai bandar yang kaya dengan warisan dan inovasi.

Taman ini juga selaras dengan visi Penang2030, yang bercita-cita menjadikan Pulau Pinang sebagai negeri yang hijau, mesra keluarga, dan selamat. Dengan perancangan landskap yang teliti, taman ini mengintegrasikan kawasan semula jadi bagi menyokong habitat flora dan fauna tempatan. Di samping itu, ia menyediakan ruang hijau yang menggalakkan gaya hidup sihat, aktiviti riadah, dan ketenangan. Kerajaan negeri Pulau Pinang amat komited dalam memastikan kejayaan projek ini. Selain menyumbang kepada kesihatan dan kesejahteraan masyarakat, taman ini turut membawa manfaat ekonomi melalui pelancongan dan peluang pekerjaan. Kawasan ini dijangka menjadi tumpuan pelancong dari dalam dan luar negara, menjadikan Pulau Pinang sebagai destinasi pelancongan bertaraf dunia.

Manfaat Kesihatan dan Alam Sekitar

Taman Tepi Laut Gurney Bay menawarkan pelbagai manfaat kepada masyarakat dan alam sekitar. Dari sudut kesihatan, ia menggalakkan aktiviti fizikal seperti berlari, berjalan kaki, dan bermain sukan ringan. Selain itu, suasana hijau dan udara segar di taman ini membantu mengurangkan tekanan, menjadikannya tempat yang ideal untuk melarikan diri seketika dari kesibukan bandar. Dari sudut sosial, taman ini berfungsi sebagai ruang penting untuk mempererat hubungan masyarakat. Ia adalah tempat di mana pelbagai lapisan masyarakat dapat berinteraksi, menjalin persahabatan, dan menyuburkan semangat komuniti. Bagi kanak-kanak, taman permainan menyediakan peluang untuk bermain dan belajar dalam persekitaran yang selamat, manakala golongan dewasa dapat menikmati suasana santai di kawasan persiaran pinggir laut.

Dari perspektif alam sekitar, taman ini memberikan impak positif yang besar. Ia membantu meningkatkan kualiti udara, mengurangkan kesan haba bandar, serta menyokong biodiversiti. Pohon-pohon rendah dan lanskap hijau yang dijaga menjadi habitat penting bagi flora dan fauna tempatan. Dengan memupuk pertumbuhan ekosistem yang sihat, taman ini menyumbang kepada keseimbangan alam sekitar yang lebih lestari.

Cerminan Masa Depan Pulau Pinang

Tidak dapat dinafikan, Taman Tepi Laut Gurney Bay adalah cerminan masa depan Pulau Pinang—sebuah negeri yang mengutamakan keseimbangan antara pembangunan moden dan pemeliharaan alam semula jadi. Dengan pelbagai tarikan yang dirancang, termasuk dek tinjau, taman air, kios, kawasan pantai, dan tempat letak kereta bertingkat, taman ini dijangka menjadi mercu tanda baharu menjelang tahun 2025. Apabila siap sepenuhnya, ia bakal menjadi lokasi ikonik untuk acara budaya, seni, dan gaya hidup. Sama ada untuk penduduk tempatan mahupun pelancong, taman ini menawarkan pengalaman unik yang memupuk hubungan antara manusia dan alam.

Sebagai sebuah ruang yang kaya dengan manfaat rekreasi, sosial, dan ekologi, Taman Tepi Laut Gurney Bay adalah hadiah istimewa untuk komuniti setempat dan generasi akan datang. Dengan visi yang jelas dan pelaksanaan yang rapi, Pulau Pinang terus mengukuhkan kedudukannya sebagai destinasi utama yang penuh pesona di Malaysia. Taman ini bukan sekadar ruang riadah, tetapi juga simbol kemajuan yang selari dengan nilai kehijauan dan kemanusiaan. Di sinilah keindahan alam bertemu dengan impian manusia, mencipta sebuah dunia yang lebih harmoni dan lestari.

Akhirnya, saya dan rakan meninggalkan Taman Tepi Laut Gurney Bay dengan hati yang riang dan jiwa yang damai. Keindahan taman ini, baik dari segi reka bentuk mahupun suasana yang dihidangkan,

meninggalkan kesan yang mendalam. Bagi saya, taman ini bukan sekadar lokasi rekreasi, tetapi satu peringatan tentang pentingnya menjaga keharmonian antara pembangunan dan kelestarian alam. Kami pulang dengan harapan besar bahawa suatu hari nanti, Taman Tepi Laut Gurney Bay akan mencapai potensi sepenuhnya sebagai destinasi terkemuka di Pulau Pinang.



Dr. Rahida Aini Mohd Ismail adalah Pemegang Ijazah Doktor Falsafah Pengurusan Awam. Beliau kini bertugas sebagai Penyelidik Projek, Program Warisan dan Pengajian Wilayah di Penang Institute.